
NA SLOVÍČKO s panem starostou…

Vážení spoluobčané,
i začátek letošního roku nám neumožnil konat práce tak, jak jsme je měli naplánované, protože s vy‐
hlášením nouzového stavu nemohlo vše probíhat jako za jiných časů. Přesto se pokračovalo na budo‐
vání parkoviště u zámku, které v měsíci květnu bude dokončeno. Rozhodli jsme se dobudovat i posled‐
ní díl schodiště ke kapli a i zde bude vše do pololetí splněno.
S rozvolňováním chceme opět kapli otevřít pro veřejnost, jak tomu bývalo v minulých letech, tj. v pá‐
tek, sobotu a neděli.

V Kasárnách před budovou č. 20 se buduje záchytné parkoviště k mateřské škole a fitcentru.
Pracuje se na projektu komunikace a chodníku v ulici Zahradní a v ulici Na Zahradách. Zde uskutečníme jednání
s občany, abychom si vyjasnili priority.
Na kulturním domě byla provedena výmalba hlavního sálu i dalších prostor a připravuje se oprava osvětlení. Chceme
ještě doplnit osvětlení u pošty a Na Úkolkách.
V měsíci květnu bylo vybudováno nové přístupové schodiště ke kostelu sv. Jana Křtitele.
Připravujeme doplnění jednotlivých hřišť o některé herní prvky.
Je vyprojektována nová hřbitovní zeď od spodní strany hřbitova. Výběrové řízení na zhotovitele bude v závěru měsíce
června, do konce roku bychom akci chtěli dokončit.
Připravujeme výběr dodavatele na úpravu cesty od ulice Vinařů ke kapli, neboť tato dominanta je hojně navštěvována.

Děkuji za rozhovor

Zpravodaj města Bzenec I 15. června 2021



BZENEC JE VÍCE 
NEŽ TEORIE A SLOVA NA PAPÍRU

Vážené dámy, pánové, Bzenčané
formou veřejného prohlášení jsme vás již informovali o našem postoji k říjnovému referendu  

i k nakládání s naším zámkem.
 

Jen pro připomenutí a namátkou…
� souhlasili jsme a souhlasíme s konáním referenda

� podporujeme zodpovědný a transparentní prodej zámku / v souladu s volebním programem
� jednoznačně ponecháme městu zámecký park a zachováme přístupové cesty

� prosazujeme jen takový prodej, kdy zámek bude dominantou města poskytující služby a přínosy,  
jak nám všem – bzeneckým občanům, tak široké veřejnosti z tuzemska i zahraničí.

Pozn.: naleznete také v Bzeneckém zpravodaji – březen 2021
 

A právě poslední bod nás vede k potřebě být konkrétnější a ve smyslu představ o tom,  
co a jak by se mohlo v zámku nacházet, respektive konat, musí zaznít…

aneb Jaký chceme náš zámek a přitom nezastavit život ve městě



CO CHCEME
�  prodejem získat investora, který zajistí opravu a provoz  

zámku ve shodě s představami města a jeho občanů
�  prodat, opravit a provozovat prostřednictvím investora 

zámek tak, aby Bzenec i jeho občané byli na celý projekt 
patřičně hrdí

�  reprezentativní, společenský sál / místo setkání, oslav, 
koncertů, degustací či plesů; místo pro akce privátní, 
spolkové i městské; akce místní i s mezinárodní účastí

�  nadčasové, moderní muzejní či galerijní prostory spojující 
naši kulturu, tradice, vinařství a folklór / se schopností 
zaujmout děti i dospělé všech generací

�  menší reprezentativní prostory / vhodné pro jednání, oslavy, 
degustace; také pro aktivity Bzeneckých spolků či jiných kulturních 
a zájmových souborů z našeho regionu i širšího okolí

�  enotéku / expozici s nejrůznějšími možnostmi aktivit a ochutnávkových 
programů místních a regionálních vinařství, případně producentů dalších 
potravin

�  možnost propojení programů v interiéru s programy v zámeckém parku a opačně / 
festivaly, koncerty, významné oslavy, výročí a jubilea, tematické workshopy atd.

�  logicky navázané administrativní prostory spřízněných subjektů (například: produkční firmy, cestovní 
a animační agentury, servisní firmy atd.) 

�  prodejní prostory / suvenýrů, vín, regionálních výrobků atp.
�  nezadlužit město
�  za ušetřené peníze umožnit další rozvoj města dle potřeb občanů / parkování, bydlení, sportovní areály, spolkové 

aktivity, infrastruktura

CO NECHCEME
�  “naskládat“ do zámku vše bez logiky soužití 

a synergií, jen abychom zvýšili naději na 
získání dotace

�  umístit do zámku z každého něco, 
abychom populismem zastínili zdravý 
rozum a smysluplnost celkového řešení

�  roky protahovat celý proces rekonstrukce 
zámku v závislosti na tom “zda vůbec 
a v jaké výši bude nějaká z dotací přidělena”

�  dlouhé roky rekonstruovat zámek 
z prostředků městské pokladny a zamrazit 
tím všechny ostatní investice do občanské 
vybavenosti, spolků, kroužků a rozvoje města obecně

�  dopustit, aby zámek byl obnovován “polořešeními” 
a “záplatováním”

�  dopustit ekonomické provozní ztráty dotované z městského 
rozpočtu na úkor potřebnějších sociálních a veřejných služeb

 

Věříme v naše řešení. 
Vnímáme ho jako dosažitelné a hlavně uskutečnitelné. 

Současně tento postup Bzenci nic nebere, naopak 
mnohé přináší. Jak vám, tak i generacím následujícím.

 
 
S úctou zastupitelé a radní města Bzenec

Pavel Čejka, Ivan Černý, Marek Novoměstský, 
Jan Bezchleb, Dušan Hapla, Josef Bártek,  
Jiří Adamec, Jaroslav Váňa
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Vážení spoluobčané, dovolte, abych
Vás touto formou oslovil a vyzval k za‐
myšlení nad budoucností, kterou nyní
může každý z Vás ovlivnit. Historicky
jsme totiž dostali právě my možnost
rozhodnout o něčem, co tu ještě nebylo.
Původně patřil zámek urozeným pá‐
nům – vrchnosti. Podle dobového
zřízení panstvo zastupovalo panovníka
na daném území a to zde vykonávalo
správu území - vrchnostenskou správu.
Dnes tuto činnost vykonává městská
samospráva a městský úřad-radnice. Je
tedy logické, že se při koupi zámku zva‐
žovala i tato historická vazba a přesíd‐
lení radnice na zámek.
Zámek prošel také rukama Vinař‐

ského družstva (1938) a následně zná‐
rodněním (1948) pro záměry cen‐
trálního národního hospodářství, kdy
postupně vznikly Moravské vinařské
závody Bzenec. Ať byly, jaké byly,
v rámci ČSSR měly věhlasné jméno,
připomeňme Bzeneckou lipku, bzenec‐
ké Chateau, ale i jiná tradiční vína pod‐
ložená tvrdou a kvalitní prací mnoha
lidí, jak na vinicích v okolí Bzence, tak
prací ve sklepech pod zámkem i v okol‐

ních budovách. Prosím nezapomínej‐
me!
Porevoluční doba byla pro vinaře i zá‐

mek divoká, divoké byly i privatizace,
které mnohdy „zazdily“ tradice do‐
chované z minulosti, a tak se zámek
včetně vybudovaných značek dostal do
rukou Vína Bzenec, a.s.
Město zastoupené tehdejším sta‐

rostou Ing. arch. Ivanem Černým začalo
v roce 1994 spolupracovat s vedením
akciové společnosti. Cílem mělo být
přemístění radnice a úřadu do areálu
zámku. Bylo dohodnuto, že město
dostane nájem 1,- Kč/rok na dobu 99 let
s podmínkou opravy užívaných prostor.
V roce 1995 vznikl společný projekt
obnovy areálu bzeneckého zámku – ten
byl úspěšně představen zastupitelstvu
i vedení a.s. Na podrobnosti tohoto
projektu (zpracované studie), kde mi‐
mochodem měla v prvních dvou pat‐
rech sídlit radnice města Bzence, třetí
patro mělo být Vína Bzenec, dále se po‐
čítalo s lisovnou, koncertním sálem …,
se můžete podívat na www.prob‐
zenec.cz. Celá rekonstrukce měla v tu
dobu stát necelých 60 mil. Kč! Dokonce

počátkem milénia začala rekonstrukce
budovy B – kaple, kterou zafinancovalo
cca 9 mil. Kč Víno Bzenec a.s.
Tak, jak byla divoká doba privatizace,

byla divoká i doba budování a různých
cest úvěrování a vyvádění finančních
prostředků. Vlastnictví akcií se stále
měnilo a jednání o podpisu smlouvy
s městem se neustále oddalovala. Kon‐
cem devadesátých let se stalo majorit‐
ním akcionářem Vinium a.s. Velké
Pavlovice, které koupilo kontrolní balík
akcií. To byl také konec pro Víno
Bzenec, a.s. Vinium si vzalo úvěr, který
jistilo nemovitostmi Vína Bzenec, a.s.
Finance však užili jinde a tím dosáhli
likvidace celé společnosti.
Tyto události byly také podnětem pro

změnu postoje města. Myšlenka pře‐
místit radnici i jiné aktivity města od té
doby začala směřovat ke koupi zá‐
meckého areálu a začala vyjednávání
o podmínkách převodu.
Díky odhodlanosti tehdejšího sta‐

rosty Ing. arch. Černého a vedení města
se podařilo po několikaletém úsilí
sjednat koupi areálu zámku v dnešní
podobě – původně za schválených

PENÍZE, NEBO ZÁMEK?
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15 mil. Kč, dalším jednáním se dosáhlo
ještě snížení kupní ceny na 12,9 mil. Kč
(rozdíl posloužil na opravu střechy
hlavní budovy). Kupní smlouva byla
uzavřena v roce 2002. Bohužel v roce
2002 zemřel nositel této myšlenky Ing.
arch. Ivan Černý a s ním snad neu‐
mřela, ale pouze (dočasně) usnula
i myšlenka opravy a využití areálu
zámku. Troufnu si říct, že pokud by
s odchodem Ing. arch. Černého neus‐
trnul i tento projekt, měl by tak dnes
Bzenec jednu z nejhezčích novogo‐
tických radnic v ČR (doporučuji se po‐
dívat na radnici v Novém Bydžově
(https://www.novybydzov.cz/), součas‐
ně by měl centrum kultury a vinařství
a byl by minimálně stejně známý jako
před rokem 1989, a to vše za max. 100
mil. Kč. Hodnota takto opraveného
a využívaného objektu by dnes byla
s nadsázkou nevyčíslitelná. Škoda, ško‐
da, škoda! Z uvedeného je tedy jasné, že
město nekupovalo zámek náhodně, bez
jasného záměru, co s ním, tak jak je
nám dnes předkládáno a sdělováno ve‐
dením města.

Od roku 2002, tj. 19 let, se na zámku
kromě střechy neudělalo nic, zámek
chátrá a jediné, co snad funguje, jsou
sklepy. Sklepy má již 15 let v nájmu Zá‐
mecké vinařství, které za tu dobu vy‐
rostlo ve velmi kvalitní a uznávané
vinařství, a tady je potřeba uznale
smeknout. Je potřeba však připo‐
menout, že šikovně navázalo na dlou‐
hou bzeneckou tradici a jméno
Moravských vinařských závodů Bze‐
nec, což potvrzují i oni samotní viz
http://www.e-newspeak.eu/…ci/ a kon‐
krétní citace: „Prostory v areálu bze‐
neckého zámku lze bezesporu pova‐
žovat za přidanou hodnotu“. Jediné, co
snad Zámeckému vinařství schází, je
pomyslná třešnička na dortu právě
v podobě vlastních sklepů a zejména
zámku s jeho několikasetletou historií.
Získat sklepy a zámek se vinařství snaží
dlouhodobě, zatím neúspěšně, i přes
pomoc našich radních a některých za‐
stupitelů. Opět se můžete podívat na
stránky www.probzenec.cz, kde je
přehledně znázorněno, kdo je pro
prodej areálu zámku.
Předposlední pokus o prodej zámku

proběhl pod zástěrkou „řešení zá‐
meckého areálu“ na konci roku 2017
(opět rok před vypršením mandátu za‐
stupitelstva), kdy byla vyhlášena soutěž
včetně povinnosti složit kauci 500.000
Kč. Následně v prvním čtvrtletí roku
2018 bylo vypsáno výběrové řízení na

prodej areálu s vyvolávací cenou 9,6
mil. Kč (ano, čtete správně, a podotý‐
kám, že jenom sklepy mají rozlohu
3.600 m2!). Výběrové řízení dokonce
obsahovalo zvýhodnění 3 mil. Kč za
zbourání novodobých přístavků (nyněj‐
ší výstavba parkoviště). Do prodeje se
neočekávaně přihlásily čtyři subjekty
a stejně neočekávaně na prvním místě
byla společnost H@R Servis Brno s na‐
bídkou 15,3 mil. Kč. Na druhém místě
skončila nabídka společnosti Ing. Da‐
niela Krušofta, Olomouc, s nabídkou
12,95 mil. Kč. Třetí byla společnost Zá‐
mecké vinařství Bzenec s nabídkou 11,6
mil. Kč (vlastník MVDr. Jiří Kaprálek)
a na místě čtvrtém se umístila společ‐
nost ALEF, Praha 4 (také vlastník
MVDr. Jiří Kaprálek). Takové výsledky
ovšem asi nikdo nečekal, a proto byla
soutěž zrušena s vysvětlením, že se jed‐
nalo pouze o průzkum zájmu o jeho
koupi. Podotýkám, že podmínkou sou‐
těže byla uhrazená kauce ve výši
500.000 Kč, kterou následně město asi
po měsíci vracelo! Minimálně zvláštní,
úsudek ať si udělá každý sám. Přesto
jsem osobně rád, že to dopadlo takto
a zámek stále máme.
Poslední pokus o prodej zámku proběhl
17.12.2020, tedy na konci minulého
roku. Díky některým zastupitelům
(dnes už jen opozičním) a díky ob‐
čanské aktivitě, které předcházel ve‐
řejný průzkum sdružení „Obnova
bzeneckého zámku“, bylo hlasování
přesunuto do příštího zastupitelstva.
K hlasování však již nedošlo, jelikož
skupina odpůrců prodeje operativně
a s nadšením (měl jsem tu čest se při‐
dat) zahájila přípravu a sběr podpisů na
podporu petice pro vyhlášení referenda
o prodeji zámku. Domnívám se, že totéž
mělo udělat samo vedení města jako
transparentní počin pro zjištění vůle
občanů před rozhodováním o takto zá‐
sadní záležitosti. V rekordním čase asi
tří týdnů se podařilo sesbírat 1125 pod‐
pisů, což obdivuji, a ještě jednou všem
dodatečně děkuji, ať už to byli odpůrci,
nebo příznivci (těch bylo, odhaduji,
99 %). Díky!
Při prvním hodnocení město vyřadilo

za formální nedostatky asi 300 podpisů,
ale po stížnosti předsedy petičního vý‐
boru P. Kalnického na Ministerstvo
vnitra ČR přišel na vedení města
upřesňující pokyn, jak správně hodno‐
tit, po této korekci bylo vyřazeno pouze
25 podpisů. Podivné, úsudek si opět
udělejte sami.
Referendum vybojováno, ale tím sna‐

ha radních a koaličních zastupitelů

o prodej neskončila. Nyní můžeme
a pravděpodobně budeme slýchat, že za
všechno, co se ve Bzenci nepovede,
může zámek. Nebudou peníze na
chodníky, silnice, osvětlení, zdraží se
odpadky, zvýší se domovní daně, bude
méně pršet, někomu pomrzly meruňky,
v Penny zdražili pečivo atd. Prostě to
ten zámek!
Vážení spoluobčané, fakt, že zámek

mohl být možná už zrekonstruovaný,
kdyby … už je pryč, ano, je to škoda.
Nicméně nikdy není pozdě a stále je to
řešitelné. Co se zámkem? Osobně bych
se zčásti vrátil k myšlenkám Ing. arch.
Černého a hlavní budovu rekonstruoval
jako novou radnici s důstojným a dos‐
tupným prostorem pro veřejnost, dů‐
stojnou obřadní síní. Situoval bych sem
i knihovnu, stálou expozici, infocent‐
rum a případné muzeum vína a vinař‐
ství. Budova s dobrou dostupností
s výtahem pro hendikepované nebo
starší spoluobčany. Zachovat možnost
volného vstupu do parádní zahrady
s naší prastarou lípou. Otázkou je, kolik
by zůstalo neobsazených prostor v ji‐
ných budovách pro případné privátní
využití, ale určitě i to je cesta možné
obnovy. Z lisovny by mohla být kni‐
hovna s kavárnou nebo také vinotéka
bzeneckých vinařů s posezením. Z kap‐
le městský penzion s ubytováním
a možností rodinných oslav a svateb,
k pronájmu. V areálu by mělo být i mu‐
zeum starého Bzence. Domnívám se, že
možností a záměrů na využití se najde
dost. A kde na to vzít peníze? Nedávno
jsem měl sezení s firemním bankéřem.
Firma, ve které pracuji, v podstatě
spoustu investic řeší jako mnoho
dalších firem, tedy úvěry. Investice
z ušetřených nebo provozních financí
se prostě nedoporučují. Bankéře jsem
se zeptal na možnost financování
zámku ve Bzenci. On se operativně po‐
díval do jejich systému (mají tu
možnost) a nahrubo sdělil, že Bzenec
dle jeho úsudku dostane bez problémů
úvěr min. 100 mil. Kč se splatností asi
20 let. Bzenec má majetek 650 mil. Kč,
nemá dluhy a na účtech „zbytečně“ dost
peněz, které by měly být raději proin‐
vestovány. Navíc města a obce mají
speciální program u všech komerčních
bank s úrokovou sazbou v desetinách
procent, tedy do 1 %, což je skoro za‐
darmo. Proti tomu je současná inflace
asi 3,5 %, čili takto půjčené a proin‐
vestované peníze jsou ideální. Navíc je
po určité době možnost revolvingů,
tedy znovu peníze „otočit“, kdy se
uhrazená částka po pár letech opět úvě‐
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rově navýší a jako garance slouží hod‐
nota dané nemovitosti – zámku. Pokud
se tedy bavíme o úvěru 100 mil. Kč na
20 let, tak jde o roční splátku
5 mil. Kč + úrok. Domnívám se, že s roč‐
ním rozpočtem města 110 mil. Kč lze
zvládnout i vyšší půjčenou částku.
K tomu existuje možnost získat dotace
(aktuálně z projektů brownfield, cca do
výše 50 % z ceny stavby), stále je spou‐
sta výzev.
Neříkám, že to bude jednoduché, ale

rozhodně to jde a nemusí to trvat ani
tak dlouho, tedy možná do pěti let, to
určí projekt samotný. Pocítil někdo ně‐
jakou újmu, když se vybudovalo nové
náměstí, pocítil někdo újmu, když se
opravila stará základní škola na pečova‐
telský dům, pocítil někdo újmu, když se

opravil Starý hrad a stále se do něj
investuje, pocítil někdo újmu, když se
staví předražené parkoviště u zámku
(jedno místo nyní za cca 270 tis. Kč!)?
Domnívám se, že prostředky se pros‐

tě najdou a možná se může ušetřit nebo
investovat někde jinde. Myslíte, že po‐
třebujeme sportovní halu s rozpočtem
asi 100 mil. Kč, kterou sportovci ani ne‐
chtějí, byť by na ni byla dotace 50 %? Je
potřeba nová asfaltová silnice z Baráků
na Starý hrad za 1,8 mil. Kč (zatím), kte‐
rou si rada se svými zastupiteli odhla‐
sovala na posledním zastupitelstvu?
Copak se nedá nahoru a dolů chodit po
schodech, které stály několik milionů?!
Vážení spoluobčané, dovolte, abych

Vás i touto cestou požádal o zachování
přízně zatím stále našemu zámku a jeho

okolí, aby tu zůstal pro nás, obyvatele
Bzence, naše děti, děti našich dětí …
Závěrem odpověď na úvodní otázku

„Peníze, nebo zámek?“. Peníze se utratí,
ztratí na ceně, ale náš zámek a jeho
okolí, kultura a tradice se snad za‐
chovají s pravděpodobně daleko větší
hodnotou!
Věřím, že se Bzenčané zmobilizují

a o svou nejcennější městskou památ‐
ku, tedy areál bzeneckého zámku, zač‐
nou bojovat a v referendu se vysloví
pro jeho ponechání v majetku města.
Věřte, že to půjde.

Vám všem předem děkuji.
S pozdravem a úctou
Pavel Hartman, občan Bzence

Vážení spoluobčané, mnozí z Vás se
v anketě iniciované hnutím Obnova
bzeneckého zámku vyslovili pro uspo‐
řádání místního referenda o dalším osu‐
du historicky a architektonicky výz‐
namné památky našeho města, které se
uskuteční v termínu 8.-9.10.2021 spo‐
lečně s parlamentními volbami. Jako
občané tak máme jedinečnou možnost
rozhodnout, zda zámek zůstane maje‐
tkem města, a tudíž veřejným prosto‐
rem, nebo zda se z něj stane ryze
soukromá nemovitost. Upřímně děku‐
jeme Vám všem, kdo jste svou podpo‐
rou referenda umožnili, aby se každý
bzenecký občan-volič směl svobodně
a právoplatně vyjádřit, co se bude se
zámkem dít. Nyní si dovolujeme oslovit
zejména ty z Vás, kteří stále váháte
a nejste přesvědčeni o výhodnosti ani
jednoho z řešení.
Proč nesouhlasíme se současným ve‐

dením města ve věci zámku, které trvá
na jeho prodeji? Veřejnosti je vnu‐
cována myšlenka, že vlastně nevíme, co
si se zámeckým areálem počít, jak jej
využít a zejména kde na to vzít
prostředky. Tady musíme zdůraznit, že
již bývalé vedení města (zejména sta‐
rosta Ing. arch. Černý, tajemník Ing.
Ostrézí, pan O. Kuchař) mělo při koupi
zámku pro město jasnou představu a
konkrétní projekt včetně kalkulace pro
opravu a využití zámku. Po smrti sta‐
rosty Černého v roce 2002 tak noví za‐
stupitelé nemuseli nic vymýšlet, stačilo
jen navázat a pokračovat. Do čela města
se bohužel postavil odpůrce záměru,

pan Čejka, a 19 let Bzenčanům sděluje,
jak to nejde.
Proč má být zámek majetkem města,

a ne v soukromých rukou (nejpravdě‐
podobněji Zámeckého vinařství, resp.
akciové společnosti Wine Invest)?
Pokud by se zámek prodal, nelze jej
nikdy více získat zpět. I kdyby měl sou‐
kromý vlastník se zámkem sebeušlech‐
tilejší úmysly, nikdy nelze vyloučit, že
např. může skončit v úpadku, mohou
přijít ostatní akcionáři, společníci či dě‐
dicové se záměrem zámek prodat třeba
čínským či ruským investorům, jak se
dnes v ČR nezřídka děje. Bude-li zámek
v majetku města, nikdo takové spe‐
kulace udělat nemůže a památka zů‐
stane nám všem, našim dětem a jejich
následovníkům.
Každého jistě hned napadne, kde vzít

na opravu zámku nemalé peníze. V roz‐
poru s názorem dnešních radních (p.
Čejka, Ing. Černý, Ing. Hapla, Ing. Bez‐
chleb, Ing. Novoměstský) a zastupitelů
(Mgr. Adamec, Ing. Bártek, Ing. Váňa)
existují totiž možnosti výhodných ban‐
kovních úvěrů a dotací (tzv. brown‐
fieldů, což jsou nevyužívané a chátra‐
jící, většinou staré zastavěné pozemky).
Město Bzenec se svýmmajetkem v hod‐
notě cca 650 mil. Kč je pro banky zají‐
mavým klientem. Sehnat odhado‐
vaných 200 mil. Kč potřebných pro
vdechnutí nového života zámku proto
není neřešitelný problém, jak tvrdí
radní. Stačí chtít a pracovat pro město.
Proč má o koupi zámku zájem Zá‐

mecké vinařství Bzenec s.r.o.? Tato

dnes velmi úspěšná vinařská společnost
se měla původně jmenovat „Vinařství u
zámku“, Zámecké vinařství ovšem zní
lépe. V r. 2007 Moravské vinařské zá‐
vody Hukvaldy, vinařství bez vlastních
sklepů, přesunuly své sídlo na novou,
vinařsky atraktivnější adresu do Bzen‐
ce, změnily název na Zámecké vinařství
Bzenec a slovně tak zahájily „priva‐
tizaci“ areálu. Jak se můžete přesvědčit
na webu Zámeckého vinařství (Zá‐
mecké vinařství Bzenec s.r.o., Sklepní
uličky (sklepni-ulicky.cz)), samotné vi‐
nařství se o bzeneckých sklepech vyja‐
dřuje, jako by již byly jeho majetkem,
přestože mu je město Bzenec jen prona‐
jímá.

Uvedeme několik příkladů privatizace
původně městských památek, které dnes
patří soukromým vlastníkům:

Zámek ve Veselí nad Moravou
Jistě víte, jak zuboženě dnes vypadá

památkově chráněný zámek ve Veselí
nad Moravou. Člověk by zaplakal. V 90.
letech 20. století se město rozhodlo zá‐
mek vydražit do soukromých rukou.
Prvním vlastníkem se stala firma LCS
zámek a.s., která stavbu staticky zajis‐
tila. Po finančních potížích byl v roce
2003 zámek opětovně prodán za celý!
1 mil. Kč. Současným majitelem je od
roku 2009 společnost Emel Bratislava
s.r.o., následnice firmy Wessels, jež
zpracovala projekt na obnovu zámku
a jeho nové využití. Probíhalo zde
množství průzkumů, např. archeolo‐

ZÁMEK JE PŘÍLEŽITOST, NE ZBOŽÍ NA PRODEJ
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gický a stratigrafický průzkum atd.
V prosinci roku 2006 byla vyhlášena ar‐
chitektonická soutěž o obnovu zá‐
meckého areálu. Vítězem se stalo studio
Anarchitekt z Prahy. Areál měl mít vy‐
užití jako čtyřhvězdičkový hotel pro
náročnější klienty. Chybět neměla pro‐
hlídková trasa, galerie a některé zres‐
taurované předměty ze zámku. Datum
provedení přestavby doposud není
známo a majitelé si většinu informací
nechávají pro sebe. Není jasné, zda se
zámek slibované obnovy skutečně do‐
čká, neboť spory města Veselí nad Mo‐
ravou s majitelem zámku skončily
u soudu.

Zdroje:
https://cs.wikipedia.org./wiki/Veselí‐
_nad_Moravou-(zámek)
https://www.veseli-nad-moravou.info/
smutny-je-osud-veselskeho-zamku
BP_zmek_fin__PDF.pdf (theses.cz)

Zámek Nový Světlov v Bojkovicích
Majitelem dominanty nad Bojkovi‐

cemi je od dubna 2003, kterou tehdy
koupil v dražbě za 6 milionů 800 tisíc
korun (!) v dezolátním stavu, podnika‐
tel Josef Novotný, rodák z nedaleké
Nivnice s bohatými zkušenostmi byz‐
nysmena působícího řadu let na seve‐
roamerickém kontinentu. V roce 2011
dokončil rozsáhlou přestavbu svého
šlechtického sídla z konce 15. století.
Regionální operační program mu při‐
spěl dotací 85 mil. Kč. Zámek v tudo‐
rovském stylu byl přestavěn na VIP
hotel, vznikly prostory pro muzeum,
byla opravena obřadní síň, zámecká
kaple a sál s kapacitou až 500 osob. Ob‐
jekt měl sloužit veřejnosti, jak pro‐
hlašovali regionální politici. Pokud
dnes projevíte o návštěvu zámku zájem
jako turista, dozvíte se však, že je vy‐
hrazen jen pro soukromé akce. Na
bráně Vás uvítá řetěz se zámkem a po‐
měrně jasně odmítavé chování perso‐
nálu.

Zdroje:
Zámek Nový Světlov je v plném
provozu, Regionální rada regionu
soudržnosti Střední Morava (rrstredni‐
morava.cz)
Na zámku už se cítím jako doma -
Slovácký deník (denik.cz)
Navštívit tento zámek je problematické.
Majitel návštěvníky na zámku patrně
nechce. - Review of Zamek Novy
Svetlov, Bojkovice, Czech Republic -
Tripadvisor

Přestože se nás současné vedení
města snaží přesvědčovat, že řešit re‐
konstrukci a provoz zámku z pozice
města je pro Bzenec nestravitelné
sousto, které znemožní investice do
všeho potřebného pro normální chod
obce, chceme uvést pár příkladů, které
dokládají opak. Pokud se jiným obcím
v okolí povedlo chátrající památky za‐
chránit, opravami jim vdechnout nový
život a vymyslet pro ně moderní uplat‐
nění, naplňuje nás to nadějí, že ani Bze‐
nec by se zámku neměl lehkovážně
zbavovat.

Panský dvůr v Kunovicích
V centru města Kunovice stál roz‐

sáhlý areál Panského dvora, nemovitá
kulturní památka s bohatou a pohnutou
historií. V posledních desetiletích byl
však ve značně neutěšeném a zdevas‐
tovaném stavu, typický brownfield.
Představitelé města už od r. 1990 hledali
způsob, jak poměrně rozsáhlou nemo‐
vitost s přilehlými pozemky zrekon‐
struovat či revitalizovat.
V roce 1994 byl díky starostovi Jiřímu

Demlovi prohlášen kulturní nemovitou
památkou. Zastupitelstvo města nej‐
prve rozhodlo o postupném odkupu
jednotlivých částí Panského dvora.
To se podařilo v průběhu let 2002-2004
za celkovou částku 23.000.000 Kč. V le‐
tech 2008-2012 byl uskutečněn projekt,
jehož součástí byla nejen regenerace
tzv. brownfieldu v centru města a jeho
proměna v nové sídlo začínajících, ma‐
lých a inovativních firem, ale i záchrana
nemovité kulturní památky někdejšího
panského dvorce, vznikly nové pra‐
covní příležitosti, rozšířily se podnika‐
telské aktivity. Díky úsilí místních
zastupitelů byl projekt ze 75 % finan‐
cován z dotací ve výši 123 768 000 Kč,
celkové náklady činily 165 030 000 Kč.
Dotaci poskytlo Ministerstvo průmyslu
a obchodu ČR ve spolupráci s agentu‐
rou Czechinvest. Když se chce, všechno
jde.

Zdroj:
Podnikatelský inkubátor Kunovice
(pik-pd.cz)

Zámek Uherský Ostroh
Víceúčelový zámek v Uherském Ost‐

rohu je raritou Slovácka. Na zámku
naleznete nejen zámecké a kulturní
prostory, ale také obecní úřad. Na zám‐
ku se nachází zámecká galerie sloužící
pro pořádání různých výstav. Milovníci
historie si mohou prohlédnout nejstarší
části zámku v doprovodu kostýmo‐

vaného průvodce, uvidí nejstarší na
zámku dochovanou místnost s go‐
tickými konzolami ukončenými umě‐
lecky ztvárněnými obličeji, věž s fungu‐
jícím hodinovým strojem, v podzemí
zámku se nacházejí tři multimediální
expozice.

Zdroj:
Zámek Uherský Ostroh - Kultura.cz

Pokud si jen stručně chceme připo‐
menout, které historické objekty už
město Bzenec dokázalo zrekonstruovat
a oživit, nesmíme zapomenout zejména
na tyto památky:
Dům č.p. 393 na Horním náměstí,
pozdně barokní měšťanská stavba z
druhé poloviny 18. století. Dnes zde
sídlí Základní umělecká škola Bzenec
Lubomíra Ligase. Nikdo určitě nepo‐
chybuje, že investice poskytnuté zčásti
památkovým ústavem a podpora obce
na provoz školy je bohulibým počinem
zejména pro nejmladší generaci.

Kaple sv. Floriána a Šebestiána
Nádherně obnovená dominanta

a symbol města pro všechny, kdo do
Bzence přijíždějí. Město svojí investicí
prokázalo mimořádný cit a úctu k dílu
předků, za což mu patří náležitý dík.
Vrch Starého hradu je tak znovuzro‐
zeným magnetem nejen pro Bzenčany,
ale obzvlášť pro návštěvníky našeho
milovaného města.

Budova bývalé základní školy na
Horním náměstí
Budova bývalé základní školy na

Horním náměstí se po rekonstrukci
stala důstojným domovem mnoha na‐
šich starších spoluobčanů. Rekonstruk‐
ce spolufinancována státem.

Není možné v této souvislosti nezmínit
skutečně zdařilé oživení dalších dvou
význačných chráněných staveb, jimiž
jsou Fürstova vila a židovská obřadní
síň.

Fürstova vila na Horním náměstí vy‐
stavěná ve slohu geometrické vídeňské
secese pochází z roku 1905. Patřila vý‐
znamné bzenecké rodině židovského
původu, která v Bzenci po dlouhá léta
vlastnila a provozovala rafinerii lihu,
likérku a také octárnu. Dnešní majitel,
pan L. Kuchař, v objektu provozuje
penzion s možností degustací ve
vinných sklepech (www.furstovavi‐
la.cz).
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Židovská obřadní síň
Obnovená obřadní síň ve Bzenci i s

hebrejským nápisem Dům věčnosti
ožila díky úsilí pana Libora Kuchaře,
který přišel s návrhem obnovit síň do
původního stavu. Tentokrát se podílel
na obnově památky z roku 1909 i s měs‐
tem, státem a židovskou obcí.

Zdroj:
htt p s : / / h o d o n i n s k y. d e n i k . c z /
zpravy_region/bzenec-obnovili-dum-
vecnosti-20191221.html

Vážení spoluobčané, kteří jste měli tu
trpělivost a dočetli až sem, zejména pak
Vy, doposud nepřesvědčení o smyslu‐
plnosti ponechat zámek městu a dalším
generacím, zvažte prosím, jestli paměti‐
hodnost, jejíž bohatá historie sahá do
pol. 15. století, si nezaslouží být maje‐
tkem nás všech. Ne každé město má to
štěstí, že mu předkové zanechali ta‐
kovou nádheru, o niž by se obec měla
starat lépe a s hrdostí. Pokud 5 našich
současných radních a další 3 zastupitelé
nevědí, jak se zámkem smysluplně na‐

ložit, nebo pokud už se zámkem dál nic
podnikat nechtějí, ať tedy dají šanci
svým nástupcům, příštím, nadšenějším
zastupitelům.
Vážení Bzenčané, přijďte proto pro‐

sím vyjádřit svůj postoj hlasováním
v referendu. Věříme, že se rozhodnete
správně, nejen rozumem, ale i citem.

Děkujeme.
Mgr. Alena Tesařová, Ing. Alois Tesař
občané Bzence

v posledním čísle zpravodaje jsme si
přečetli „Prohlášení Rady města
Bzenec“, ve kterém nám členové rady
sdělují, že jediným řešením je prodej
zámku. Bzenecký zpravodaj má být
mimo jiné zdrojem informací pro svo‐
bodné utváření názorů občanů na chod
místní samosprávy, má zvyšovat zájem
občanů podílet se na správě místních
veřejných záležitostí a zcela nepo‐
chybně má vůči všem zastupitelům
uplatňovat rovný přístup k pre‐
zentaci jejich názorů. To se u nás ve
Bzenci neděje. „Prohlášení členů Rady
města Bzenec“ bylo bez avíza uve‐
řejněno ve zpravodaji, ve všech vývěs‐
kách a dokonce i na úřední desce, a to
s dovětkem, ve kterém členové Rady
města Bzenec sdělují, že jsou připraveni
komunikovat všechna fakta, „která
podloží oprávněnost našeho postoje“.
Nikoliv tedy ta fakta, která by oprávně‐
nost jejich záměru prodat bzenecký zá‐
mek nevyhovovala. Aby se občan mohl
v připravovaném referendu rozhod‐
nout, musí mít k dispozici všechny
informace, tedy nejen ty, které podpo‐
rují názor členů Rady města Bzenec.

� V roce 2002 město Bzenec koupilo
areál bzeneckého zámku se záměrem
zámek opravit. V následujících letech se
mohlo začít s rekonstrukcí, ale změnilo
se vedení města, nebyla prováděna ani
běžná údržba a zámek začal chátrat.

� První pokus členů rady a některých
zastupitelů o prodej zámku proběhl na
konci roku 2017. Cena areálu byla
stanovena na necelých 9 mil. Kč. Výbě‐
rové řízení na prodej bylo následně zru‐
šeno se sdělením, že se jednalo pouze
o „průzkum zájmu o areál zámku“, což
je prokazatelná dezinformace ze strany
vedení města.
Více se dozvíte na www.probzenec.cz.

� V prosinci 2020 nastal druhý pokus
rady města o „řešení areálu bzeneckého
zámku“. V předstihu byl členy rady po‐
řízen odhad tržní ceny zámku za cenu
356.950,- Kč, a to aniž by se kdy zastupi‐
telé usnesli na prodeji zámku. Návrh
usnesení o záměru prodat zámek nako‐
nec nebyl na zasedání zastupitelstva
opět schválen.

K zachování bzeneckého zámku
v majetku města máme tyto argu‐
menty:
� Máme přebytek hospodaření mi‐
nulých let 31. 12. 2020 ve výši téměř 53
milionů korun, můžeme tento přebytek
využít k obnově zámku, není nutné
peníze s minimálním úrokem ukládat
u banky.

� Na potřebné opravy bzeneckého
zámku lze získat dotace ze Státního
fondu podpory investic. Pro letošní
rok a léta následující, až do roku 2025

jsou vyhlášeny výhodné dotační
programy ve výši až 50 % uznatelných
nákladů spojené s výhodným bezú‐
ročným úvěrem ve výši až 40 % uznatel‐
ných nákladů.

� Je možné získat dotace z minis‐
terstva financí, případně z evrop‐
ských fondů. Regionální rozvojová
agentura Jihomoravského kraje vybrala
obnovu bzeneckého zámku jako jeden
z projektů, který bude podporovat.

� Naše město je bohaté a má u bank
dobrý kredit, např. máme k dispozici
indikativní nabídku solidní banky,
která prověřila možnosti našeho města
a nabízí nám úvěr 80 milionů, při úro‐
kové sazbě 1,16 % se splatností až 15 let,
možná je i varianta se splatností 20 let.
Samozřejmostí je, že banka pečlivě
prověřila možnosti města takový
úvěr splácet.

� A hlavně máme oporu v mnoha
a mnoha občanech našeho města,
kteří nám už teď pomáhají ze všech
sil, zapojili se občané nejrůznějších
profesí, oborů a zkušeností. S Vaší
pomocí to dokážeme.

Nezávislí zastupitelé města Bzence
Ing. arch. Erik Ebringer, Miroslav Goliáš,
Mgr. Pavel Jakša, Milan Juras ml.,
Mgr. Petr Orlický, Radomil Paták.

VÁŽENÍ ČTENÁŘI BZENECKÉHO ZPRAVODAJE
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Milí spoluobčané,
blíží se termín referenda, kde vy, ob‐
čané Bzence rozhodnete o tom, zda zá‐
mek a jeho nejbližší okolí zůstane
v majetku města a zda se může po le‐
tech opravit tak, aby se konečně stal
jeho dominantou, nebo se za mrzký
peníz prodá nějakému soukromníkovi
a jeho brány se definitivně pro nás
všechny uzavřou.
Vedení města nás občany začalo

strašit ničím nepodloženým argu‐
mentem, že oprava zámku vyjde mi‐
nimálně na 300 milionů a tím pádem
nezbudou peníze na ostatní záležitosti,
jako jsou opravy chodníků a místních
komunikací, školství, kultura a další.
Celkem vtipný argument je, že na

parkoviště u sokolovny, doposud za cca
13 milionů Kč (bez dotací), se peníze
našly stejně tak, jako na opravu Starého
hradu. Či cyklostezky na Přívoz. Bez
povšimnutí také nemohu nechat po‐

známku, že nebudou peníze na opravy
obecních bytů a obecních nemovitostí.
Za poslední léta jsem si ale nevšiml
jakkoliv zvýšeného tempa oprav bytů,
snad kromě oprav vnitrobloku radnice
a zbourání mateřské školky v ulici
Boženy Němcové? Vy snad ANO?
Rovněž argument, že se zámek a jeho

přilehlé budovy musí opravit jako jeden
celek, v jeden okamžik, jak tvrdí Rada
města, je zcela lichý. Ten, kdo již bu‐
doval, postavil či rekonstruoval něja‐
kou nemovitost, tak mi jistě potvrdí, že
postup prací se dá rozložit do více etap.
V únoru letošního roku jsem byl účast‐
níkem webináře, který informoval
o tom, jak získat dotaci na tzv. „projekt
Brownfield“, do kterého se dá zařadit
i bzenecký zámek. Tohoto webináře se
zúčastnil tajemník města pan Ing. Ro‐
man Ostrézí a ze zastupitelů jen Ing.
arch Erik Ebringer a také člen rady pan
Ing. Jan Bezchleb. Nikdo jiný ze zastu‐

pitelů ani místostarostů se nezúčastnil.
Je proto zvláštní, že i přes účast jednoho
radního vedení města tvrdí, že dotace
na opravu zámku nebyly, nejsou a ne‐
budou. Já jsem tedy od přednášejících
zaznamenal jiné informace.
Závěrem bych si dovolil klišé, že

pokud se chce, je chuť a zájem, tak se dá
zvládnout i taková akce, jako je oprava
bzeneckého zámku. Stačí jen chtít.
Pevně věřím, že se jako hrdí občané

rozhodnete správně a dáte šanci těm,
kteří pro Bzenec chtějí zámek opravit,
aby se stal vyhledávanou dominantou
a nikoliv jen podnikatelským projek‐
tem za účelem zisku se zavřenými
branami.

MY CHCEME PRACOVAT
A NAVRÁTIT ZÁMKU ZNOVU ŽIVOT.

Za váš čas a podporu děkujeme.
Petr Kalnický, Obnova bzeneckého zámku

PROBUĎME BZENECKÝ ZÁMEK K ŽIVOTU

Po vánočních prázdninách jsme se
všichni opět vrátili do „lavic“ distanční
výuky. Zasedli jsme ke klavírům obklo‐
peni technikou – mobily, počítači, mik‐
rofony a opět jsme hráli jen přes
obrazovky. Zvuk i přenos občas nebyl
ideální a zpočátku takové výuky se
zdálo, že je úplně nemožné něco se
takto naučit. Postupem času jsme si
všichni tak nějak zvykli a myslím si, že
jsme se na distanční hodiny těšili a také
si je i užili. Děti nás překvapovaly nejen
tím, jak pilně cvičí, jak jsou více samo‐
statné, jak využívají volného času k na‐
studování více skladeb, ale z některých
se dokonce stali téměř IT odborníci.
Přiznám se, že mně děti často radily, co
kde zapnout, zmáčknout, co vypojit, za‐
pojit, jak to uložit a jak to spustit.

Vzniklo mezi námi zase jiné nové
pouto. Když jsme se dozvěděli, že po
Velikonocích se konečně uvidíme v hu‐
debce - to bylo radosti. Víc si teď
společného muzicírování užíváme i vá‐
žíme a všichni doufáme, že už to takto
vydrží.
Ani v tomto složitém období naši mu‐

zikanti nezaháleli. Ve třídě pana učitele
Víta Trumpeše se děly divy.
Antonín Kunc se zúčastnil hned

několika akcí. Se svými online nahráv‐
kami improvizací vystoupil na online
improvizační přehlídce v Metodickém
centru JAMU v Brně. S nahrávkou
vlastní skladby se předvedl na online
koncertě Společnosti českých sklada‐
telů s názvem Budoucí profesionální
skladatelé. A do třetice vystoupil s na‐

hrávkou vlastní improvizace i na online
koncertě Společnosti českých sklada‐
telů s názvem Skladatelé dětem – děti
skladatelům.
Ondrej Rákoš zazářil se svojí online

nahrávkou hry na varhany. Zúčastnil se
varhanní online soutěže ORGANUM
REGIUM, pořádané na ZUŠ Pardubice –
Polabiny. Dále pak Ondrej očekává vý‐
sledky online soutěžní přehlídky
Mozartovy děti při Filharmonii Brno.
Skvělé zprávy přišly z Kazachstánu, kde
se konala hudební soutěž Hungarian
Rhapsody a kde Ondra ve své kategorii
získal 1. cenu ve hře na varhany.
Moc gratulujeme nejen Ondrovi, ale

i panu učiteli Trumpešovi za vzornou
reprezentaci naší školy.
Linda Horňáková, dipl. um.

KLAVÍRNÍ ODDĚLENÍ NA NAŠÍ ZUŠ
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Z usnesení ze 47. schůze
Rady města Bzenec
konané dne 22. 2. 2021
Rada města:
• Schvaluje:
- Podání žádosti v dotačním programu
„Podpora zkvalitnění služeb turis‐
tických informačních center v Jihomo‐
ravském kraji v roce 2021“. Název
projektu je „propagační materiály
Bzence“ a účelem je aktualizace a do‐
tisk letáku „Procházka Bzencem“ a vý‐
roba a tisk letáku „Starý hrad Bzenec
s kaplí sv. Floriána a sv. Šebestiána“.

- Výmalbu malého sálu DK Bzenec
p. Františkem Šotem (Kyjov) za cenu
cca 34.000 Kč.

Z usnesení ze 48. schůze
Rady města Bzenec
konané dne 15. 3. 2021
Rada města:
• Schvaluje:
- Uzavření smlouvy o narovnání škody
způsobené provozní činností mezi Ře‐
ditelstvím silnic a dálnic ČR (Na
Pankráci 546/66, Praha 4) a městem
Bzenec. Jedná se o stavbu „D 55 5509
Moravský Písek – Bzenec“.

- Cenovou nabídku Ing. Evy Bartoňkové
(Osvětimany 375, IČO: 46300520) na
vypracování projektové dokumentace
na akci „Projekt – zateplení MŠ Kasár‐
na“ ve výši 15.740 Kč. Objednatelem
bude ZŠ a MŠ Bzenec.

- Zahájení testování zaměstnanců, a to
od úterý 23. 3. 2021, bude od 14:00
hodin ve velké zasedací místnosti.

Z usnesení ze 49. schůze
Rady města Bzenec

konané dne 6. 4. 2021
Rada města:
• Schvaluje:
- Změnu odpisového plánu majetku Slu‐
žeb města Bzence, příspěvkové orga‐
nizace (Kasárna 500, Bzenec) v účet‐
ním roce 2021 ve výši 1.057.118 Kč.

- Cenovou nabídku na dokumentaci pro
vydání společného povolení akce
„Bzenec, oprava MK ul. Zahradní“ od
Ing. Zdeňka Tošovského (Moravský Pí‐
sek) ve výši 148.500 Kč.

• Postupuje do zastupitelstva:
- Nabídku firmy SWIETELSKY na akci
„Bzenec – oprava příjezdové komu‐
nikace ke kapli sv. Floriána a sv. Še‐
bestiána“.

Z usnesení z 50. schůze
Rady města Bzenec
konané dne 26. 4. 2021
Rada města:
• Schvaluje:
- Úpravu nájmů u bytových a nebytových
prostor města Bzenec s mírou inflace
3,2%, a to na základě rozhodnutí ČSÚ,
s platností od 1. 7. 2021.

- Uzavření Smlouvy o zřízení věcného
břemene č. HO-014330068432/001-
MDP mezi městem Bzenec a spol.
EG.D., a.s. (Lidická 1873/36, Brno).
Jedná se o stavbu „Bzenec – obnova
přípojek, Podhájí 528“ na pozemku
parc. č. 5067 v. k. ú. Bzenec, a to za
jednorázovou úplatu ve výši 7.000 Kč
bez DPH.

- Reciproční spolupráci s Radiem Pro‐
motion s.r.o. (Brněnská 3163/38),
Hodonín) v souvislosti s výpůjčkou
amfiteátru v zámeckém parku za úče‐
lem pořádání akce. Jedná se o opa‐

kované rádiové vysílání akcí města –
Bzenecká pouť 2021 a Bzenecké vino‐
braní 2021.

- Provedení prací – úpravy sklepních
prostor v bytovém domě č. p. 325 na
náměstí Svobody, Bzenec. Náklady bu‐
dou činit cca 175.000 Kč bez DPH.

Zápis z 13. zasedání
Zastupitelstva města Bzenec
konaného dne
24. a 25. 3. 2021
• Zastupitelstvo schvaluje:
- Vznik Sportovního výboru
- Vyhlášení místního referenda, a to
v termínu 8. a 9. 10 2021, v souběhu
s volbami do Parlamentu ČR, na návrh
přípravného výboru.

- Uzavření smlouvy o finanční podpoře
sociálních služeb z JmK ve výši
1.430.400 Kč na rok 2021.

- Vyjednání termínu pro představení hla‐
sovacího zařízení.

Zápis z 14. zasedání
Zastupitelstva města Bzenec
konaného dne 28. 4. 2021
• Zastupitelstvo schvaluje:
- Rozpočtová opatření: č. 4/2021 v části
výdajů – odsouhlasené tyto záleži‐
tosti: zeď na hřbitově, povýšení akce
parkoviště u MŠ Kasárna o 200.000
Kč, výkup pozemků v ul. Podhájí,
osvětlení KD a rozšíření rozhlasu v ul.
Pod Krefty.

- Dotaci z rozpočtu města ke spolufi‐
nancování minimální sítě sociálních
služeb pro rok 2021 ORP Kyjov: částka
80.700 Kč.

- Finanční dar pro účely podpory
činnosti MAS Kyjovské Slovácko v po‐
hybu ve výši 20.000 Kč.

Stejně jako v loňském roce ani počátek letošního roku nepřál kulturnímu životu. Nekonaly se žádné akce nejen kulturní, ale
ani vinařské. Pomalu, ale jistě, začíná rozvolňování opatření a proto věříme, že se společně můžeme těšit na akce, které se při‐
pravují.

Co nás čeká během léta a podzimu:
� 10. 7. 2021 Den otevřených sklepů ve Bzenci
� 17. – 18. 7. 2021 Garden Food festival Bzenec – stoleté výročí Bzeneckého octu
� 24. 7. 2021 Summer párty Rádia Jih
� 13. 8. 2021 Za Rýňákem do Bzence k vinařům
� 13. – 15. 8. 2021 Bzenecká pouť
� 29. 8. 2021 Zámecký park – Loučení s prázdninami
� 17. – 18. 9. 2021 Bzenecké krojované vinobraní
� 25. 9. 2021 20:00 Kulturní dům - Koncert Lucie Bílé s klavírem Petra Maláska

Jitka Jablonická, vedoucí KD

KAM ZA KULTUROU VE BZENCI
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INVESTIČNÍ STAVBY MĚSTA BZENEC – INFORMACE
REVITALIZACE BROWNFIELDU – zámek Bzenec - parkoviště
Dodavatel: SYTYS.cz, s.r.o.
Cena (včetně DPH) dle rozpočtu projektanta: 12 195 049 Kč
Cena v realizaci (po provedeném výběrovém řízení): 9 579 570 Kč

Bzenec – zpevnění svahu pod židovskou modlitebnou
Dodavatel: STAVBY JURAS s.r.o.
Cena v realizaci (po provedeném výběrovém řízení): 130 000 Kč
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Bzenec – prodloužení cyklostezky ulice Strážnická
Dodavatel: SYTYS.cz s.r.o.
Cena (včetně DPH) dle rozpočtu projektanta: 5 082 000 Kč
Cena v realizaci (po provedeném výběrovém řízení): 4 691 170 Kč

Bzenec – výměna krytu parkoviště a komunikace u MŠ Kasárna
Dodavatel: RYBÁRIK s.r.o.
Cena (včetně DPH) dle rozpočtu projektanta: 3 329 693 Kč
Cena v realizaci (po provedeném výběrovém řízení): 2 194 581 Kč
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Rekonstrukce nádvoří radnice

Bzenec – oprava schodiště ke kostelu
Dodavatel: DAC Těmice s.r.o.
Cena (včetně DPH) dle rozpočtu projektanta: 827 236 Kč
Cena v realizaci (po provedeném výběrovém řízení): 586 846 Kč
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Vzhledem k epidemické situaci a za‐
vřením MŠ probíhala distanční výuka
i v naší mateřské škole. Po celou dobu
měli rodiče k dispozici materiály k vý‐
uce předškoláků na webových strán‐
kách školy. Jednotlivé týdny byly
tematicky zaměřené – Jaro klepe na
vrátka, Vstávej semínko, Usínáme s po‐
hádkou, Káčátka se batolí, Hody, hody,
doprovody, Budu školákem.
Děti postupně zadané úkoly plnily,

posílaly nám fotečky, jak se jim plnění
pracovních listů daří. Po skončení dis‐
tanční výuky všichni předškoláci úkoly
přinesli do mateřské školy.
Chceme moc a moc pochválit nejen

děti, ale i maminky za úžasnou spolu‐
práci - DĚKUJEME .

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III. Pastelka

Naše milé maminky, naše mámy zlaté, přejeme Vám hodně lásky na tom světě. Máme Vás moc rádi, pěknou kytičku pro Vás
máme a krátkou písničku Vám ze srdce zazpíváme. Posíláme pusu sladkou a objímáme s velkou láskou.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková, MŠ III. Pastelka

SPOLEČNĚ JSME TO ZVLÁDLI

MAMINCE Z LÁSKY
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Po návratu zpět do naší školky na nás
čekalo velké překvapení. Přímo před
budovou se objevil bagr, nákladní auto,
spousta hlíny, písku, kamení a hlavně
jsme byli všichni zvědaví „ Kudy bu‐
deme chodit do školky?“. Problém vyře‐
šil náš pan školník a my každý den
můžeme sledovat stavební práce na
novém parkovišti a cestě. Hlavně kluci
pozorují, co všechno takový bagr umí
nebo kolik toho nákladní auto Tatra
uveze. Moc už se těšíme, až to bude
všechno hotové. A abychom nebyli po‐
zadu, přidali jsme ruce k dílu a na za‐
hradě vyhrabali trávu, posbírali klacíky
a na pískovišti si nějakou tu stavbu také
vyzkoušeli.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III. Pastelka

Uběhlo to jako voda, rok s rokem se sešel a máme tu velké
loučení. Loučení s dětmi, kteří se po prázdninách stanou už
školáky. Když přišly do školky, někteří z nich utíraly slzičky
po mamince, naučily se za tu dobu spoustu nových věcí a na‐
šly si tu své kamarády. Dnes, kdy už znají barvy, umí stříhat
nůžkami, krásně zpívají a recitují, malují, zvládají jíst příbo‐
rem, dokonce umí svoji adresu bydliště, dnes jsou připraveny
jít zase dál a učit se číst, počítat, naslouchat novým informa‐
cím. My jim na jejich nové životní cestě přejeme mnoho
úspěchů a jako vždy budeme moc rádi, když se za námi při‐
jdou coby už školáci podívat. Tak kluci a holky, hodně štěstí a
vítr do plachet!

Radka Holková, Ivona Tomaštíková MŠ III. Pastelka

PŘEKVAPENÍ PŘED ŠKOLKOU

ŠKOLA VOLÁ
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S návratem dětí do škol jsme
se i my v družině mohli vrátit
k našim projektům. Do družiny
za námi přišel policista nad‐
praporčík Matěj Kyjovský, který
nám v rámci prezentace vysvět‐
lil, co je potřeba k tomu, abyste
se stali policisty. Ukázali jsme si
znak policie, jejich motto,
společně jsme přečetli služební
slib, zjišťovali, v jakých slož‐
kách mohou policisté pracovat.
Moc nás zajímalo jejich vyba‐
vení. Prohlédli jsme si pouta
a teleskopický obušek. Potom
nás čekala zkouška fyzické zdat‐
nosti. Nejvíce se nám líbily
ukázky pronásledování a za‐
držení pachatele. Na závěr jsme
si zahráli hru Rybičky, rybáři…,
společně se vyfotili a panu
Kyjovskému poděkovali.

Mgr. Ludmila Sotolářová

UŽ VÍM, JAK SE STÁT POLICISTOU

Na podzim jsme zasadili do květináče malý žalud. Ani jsme nedoufali, že pustí kořínky a začne růst. Byla to pro všechny vý‐
zva. Piplali jsme ho jako miminko. Při poslechu historky o místním loupežníkovi Žilkovi, který bral bohatým a rozdával
chudým, schovával se uprostřed lesa na svém mohutném dubu, kde taky zahynul, se dětem tajil dech. Zasmáli jsme se při

Werichově pohádce o hlou‐
pém čertovi, který nevěděl,
že dubové listí opadá až na
jaře. Dubovou alejí jsme při‐
šli ke kapličce, kde jsme tan‐
čili čarodějný tanec. Další
dubovou alejí – RODOVOU –
jsme se prošli na konci
města.
Bezva výlety! Bzenci duby
sluší!
A pro vás rodiče a všechny
lidičky máme jeden tip na
výlet – k nově vysazenému
Žilkovu dubu na Dolech
(starý odumřel po zásahu
bleskem) – z nádraží Bzenec-
Přívoz po žluté.
Kousek přírody si Hvězdič‐
ky přinesly i domů – vařili
jsme pampeliškový med.

Krásné toulky přírodou
přejí Hvězdičky

DUBY K BZENCI PATŘÍ
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Tak s touto obligátní otázkou se setkáváme každý den. I ti
naši malí strávníci jsou dnes a denně zvědaví, co dobrého
paní kuchařky uvaří. Je dozajista velmi obtížné však uspoko‐
jit jejich mlsné jazýčky. Jako by dnešní uspěchaný svět
ovládly ve stravování dva protichůdné pohledy. Jeden je plný
cukru, smaženého jídla pocházejícího z lákavých fast-foodů
a jiných dobrot. Druhý je spíš o zdravé výživě. Většina z nás
se snaží jít zlatou střední cestou.
Jelikož stát se nemalou měrou podílí na dotování stravy ve

školním zařízení, dost značně i určuje, jak má takové
stravování vypadat. Jsme nuceni se řídit zákonem, jenž nám
stanovuje kontrolu určitých skupin potravin ve Spotřebním
koši. Tudíž tvorba takového jídelníčku je otázkou mnoha
kompromisů, týmové spolupráce a v neposlední řadě také
sledování novinek týkajících se výživy.
Do jídelníčku je zařazováno kvalitní čerstvé maso, ryby,

ovoce a zelenina, jež jsou zdrojem vitamínů, mléko a mléčné
výrobky. Rovněž čerstvé pečivo, jehož je v dnešní době
možnost výběru z bohaté nabídky. Nejen jídlem je však
člověk živ. Nabízíme celodenně dětem pitný režim, který je
tvořen ovocným či bylinkovým čajem, čistou vodou a ředě‐
nou ovocnou šťávou.
Nejmenší strávníky hned při příchodu do školky naláká

vůně linoucí se z kuchyně, kde už paní kuchařky připravují
svačinku a oběd. Není totiž větší odměny, než dostat
upřímnou pochvalu.

Naší snahou je nabízet dětem zdravou, chutnou a zároveň
pestrou stravu. Věříme také v to, že si s sebou odnesou
správné stravovací návyky, jež u nich přetrvají celý život.
Kvalitní a pravidelné jídlo má totiž nemalý vliv na jejich
zdraví.

Vedoucí stravování L. Michálková

CO BUDEME MÍT DNESKA VE ŠKOLCE DOBRÉHO?

Dne 12. dubna se opět ozýval dětský smích a radost ze setkání ve třídě. Děti se na sebe velmi těšily a užívaly si každou
společnou chvilku ke hrám a povídání. Do činností a aktivit se zapojovaly se zájmem a nadšením. Povídali jsme si nejen
o domácích zvířatech a mláďatech, ale i změnách v přírodě vlivem počasí. Podnikli jsme vycházku ke kapli sv. Floriána a sv. Še‐
bestiána. Cestou jsme určovali názvy kvetoucích kytiček, stromů a hmyzu. Výhled do okolí byl pěkný a město jsme měli jako
na dlani. Také vycházka do Dubové aleje, v lokalitě Horní písky, byla pro některé děti velkou neznámou. Každé ráno po pří‐
chodu do školky sledujeme, co se děje v čapím hnízdě nového. Děti se zájmem pozorují život čápů. Také na zahradě mají děti
vyžití. Jezdí na koloběžkách, odrážedlech, hrají florbal, fotbal, zdolávají průlezky a jiné hry. Kdo z nás by si nevzpomenul na
skákání panáka, míčovou školku. Konec dubna jsme zakončili Rejem čarodějnic. Ve třídě jsme pro děti měly připravené
zábavné hry, řešení hádanek a plnění zábavných úkolů. Dopoledne bylo velmi příjemné a děti si odnesly spoustu zajímavých
zážitků.

DUBEN V JABLÍČKOVÉ TŘÍDĚ

Třída Jablíček
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Po trošku nešťastném zahájení jara jsme se opět s některými dětmi sešly v kuřátkové třídě. Děti, i jejich paní učitelky, se ne‐
skutečně moc těšily. Hodně jsme si hráli, tvořili jsme, naučili jsme se spoustu nových věcí, získali jsme spoustu zajímavých
informací ze světa zvířat, ptáčků, jarních květin a přírody. Každý den jsme sledovali čapí hnízdo, líhnutí a růst mladých čápů.
Stihli jsme nacvičit a natočit besídku ke dni maminek; vyrobit dáreček pro maminky. Když počasí dovolilo, trávili jsme čas na
naší krásné školní zahradě.

Třída Kuřátka

Stejně tak jako loňský školní rok, tak i ten letošní se nemůžou konat besídky pro rodiče ke Dni matek v prostorách mateř‐
ských škol. A protože by byly jak děti, tak jejich rodiče, již druhým rokem ochuzeni o tento krásný zážitek z besídky, rozhodly
se paní učitelky z MŠ I. o nevšední besídku pro rodiče věnovanou všem milujícím maminkám online formou. Paní učitelky
s dětmi v každé třídě nacvičily besídku, kterou natočily a posléze vložily na webové stránky školy, kde ji všichni společně – děti
i jejich rodiče – mohli zhlédnout. Snad se to všem rodičům líbilo a věříme, že si příští rok besídku užijeme tak, jak jsme zvyklí
– všichni společně v prostorách MŠ.

Kolektiv MŠ I.

JARO V KUŘÁTKOVÉ TŘÍDĚ

SLAVENÍ SVÁTKU MAMINEK V MŠ I.
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V další prezentaci jsme se dozvěděli, jak probíhá práce na poli, co vše můžeme pěstovat a jak sklizeň zpracovat. Nejvíce se
nám ale líbilo, když nám pan Kutálek z družstva ZEAS Polešovice ukázal svůj traktor, který jsme si nejen prohlédli, ale mohli
se v něm i svézt.

Mgr. Andrea Koželová

V letošním roce jsme se rozhodli,
že si prostě čarodějnice vzít nedáme.
Zbývalo jen vymyslet, jak to udělat,
abychom dostáli všem hygienickým
a protiepidemickým opatřením. Po
vzoru skvělé lesní stezky Sokola jsme
vyzkoušeli stezku čarodějnickou
a ono to klaplo. Děti prošly tajem‐
nými a trochu strašidelnými zákou‐
tími bzeneckých zmol, splnily úkoly
a vyřešily hádanky, aby se nakonec
setkaly s opravdovými čarodějnice‐
mi, které obsadily Starý hrad.
Trolové děkují za všechny kamín‐

ky, ježibaby za přísady do elixíru
i pod kotel a stará čarodějnice Čara‐
můra vzkazuje, že se máte ta zaklí‐
nadla naučit pořádně, nebo budete tři
sta let po škole.
Děkujeme, že vás přišlo tolik a užili

jste si s dětmi nádherné odpoledne.
Také děkujeme krásným mladým ča‐
rodějnicím, že si udělaly čas na pá‐
chání radosti a dobra.
Těšíme se na příští ročník, kdy

doufáme v pořádný oheň a špekáčky.

Irena Koukalová Uličná
Bzenecký klubík

UŽ VÍM, JAK SE PRACUJE NA POLI

ČARODĚJNICE



22

Přeji všem čtenářům příjemné před‐
prázdninové období.
V současné době se na domečku při‐
pravuje všechno pro letní činnost, ji‐
nými slovy je potřeba sestavit program
na každý táborový den. Chystám nejen
pomůcky pro sportovní a pohybové ak‐
tivity, ale také mám připraveno několik
velice zajímavých pokusů z různých
oblastí, o kterých zatím nebudu více
prozrazovat. Také kreativní činnosti
budou v letošním roce úplně nové. Bu‐
dou laděny do světa záhad a fantazie
bez hranic. Určitě se vydáme za dobro‐
družstvím a poznáním, abychom si užili
čerstvého vzduchu. Tady Vám možná
trošku naznačím, co všechno nás čeká.
Svět je prý nejhezčí z koňského hřbetu,
tak se o tom zkusíme přesvědčit. Okolní
lesy by bylo také škoda jen tak obejít,
proto se vydáme po stopách, ale to už
by bylo všechno vyzrazeno. Trocha pře‐
kvapení musí pro děti zůstat za dveřmi.
A pokud ta překvapení chtějí děti odha‐
lit, stačí se k nám přidat. Tábor se
jmenuje VŠEZNÁLEK. Proč Všeználek?
Protože nahlédneme každý den do ji‐
ného soudku zábavy (pohyb, tvoření,
pokusy, hry soutěže…) a bude probíhat
ve dnech 9. až 13. 8. 2021.
Stejnou činností se zabývají kolegové

a kolegyně v DDM ve Veselí nad Mo‐
ravou, protože i tam bude probíhat celá
řada příměstských táborů.
Další tradiční akce pro veřejnost,

která nás čeká a na kterou se těším
nejen já, ale také maminky s dětmi, se
bude odehrávat ve Vřesovicích na chatě
Radost od 21. do 24. června. Každoročně
se pobytu zúčastní spousta maminek
z našich MC, ale rády mezi sebe vez‐
meme i nové maminky, které chtějí
trávit se svými ratolestmi čtyři dny
v přírodě. Vždy část dne trávíme
společnými aktivitami, a zbytek dne si
maminky užívají skutečnou mateřskou
dovolenou.

Na tábory i do kroužků můžete děti
nahlašovat on-line, v případě potřeby
najdete kontakty i informace o všech
aktivitách DDM na našich nových
webových stránkách

www.ddmveseli.cz
nebo na facebooku.

Blanka Vaníčková

LÉTO PLNÉ RADOSTI
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Na Velikonoce jsme pro děti připravili obchůzku. Ovšem nikoliv za vajíčky, ale za zapeklitými otázkami, zveřejněnými v pěti
vývěskách od Babí až po Olšovec. Odpovědi na ně děti zapisovaly do speciální křížovky a po vyluštění tajenky se stavily pro
odměnu v Klubíku.
Víte, jaké moto je napsáno na Sokolovně, či kolik hodin ukazují zámecké hodiny? Ti, kteří se kvízu zúčastnili, vědí a ostatní

se mohou těšit na příště.

Irena Koukalová Uličná - Bzenecký klubík

Naše táborová činnost vznikla v roce
2019 pod spolkem Super tábor z.s. Byť
je to spolek založený teprve krátkou
dobu, navazuje na dlouholetou praxi
našich pedagogů volného času. Více
než 15 let zkušeností a neutuchajícího
zápalu pro věc všechny motivuje a in‐
spiruje jít stále dál.
Loňský i letošní rok byl skutečnou

zkouškou, jak pro nás, tak především
pro děti a Vás rodiče. Celosvětová pan‐
demie a nařízení vlády byla pro spolek
skutečný křest ohněm. Ale i přes
striktně nastavená pravidla jsme loňský
tábor úspěšně uskutečnili. Z tohoto dů‐
vodu se ani tento rok nezalekneme stá‐
tem stanovených přísných protiepi‐
demických pravidel a dětem náš tábor
opět nabídneme. Utvrzuje nás v tom
i fakt, že více než rok trvající distanční
výuka a absence kamarádů není dobrá
pro nikoho z nás a hlavně ne pro naše
děti.
My, kteří jsme na dětských táborech

vyrostli a máme své dětství spojené
právě s letními tábory, chceme totéž na‐
bídnout i dalším generacím. Chtěli
bychom, aby zažili stejné nebo alespoň
podobné dobrodružství, jako my před
lety. Tato dobrodružství se dotýkají
nejen táborových her, nově nalezených
přátelství nebo očekávaných prvních
lásek. Domníváme se, že stejně jako to
bylo před lety dopřáno nám, tak v sou‐
časné době chceme dopřát tyto zážitky
i dalším generacím našich dětí. Jsme
přesvědčeni, že si to bezesporu zaslouží.
V neposlední řadě bychom také rádi
ulevili i Vám rodičům, kteří jste se po
celou dobu pandemie věnovali svým
dětem. Mnohdy to určitě bylo i nad rá‐
mec Vašich možností nebo zkušeností.
Bezesporu to bylo náročné a od nás
všech máte velký obdiv.
Pokud bychom se zmínili okrajově

o našem loňském působení, tak jsme

tehdy zvolili táborovou základnu
v Buchlovicích. Pod malebným hradem
Buchlov jsme prožili krásných 7 dní,
plných humoru, napětí, soutěží a v ne‐
poslední řadě i výborného jídla. Během
tábora jsme nemuseli řešit ani žádné
zdravotní komplikace, což považujeme
na tu „dobu“ za největší úspěch. Více
než 5 desítek dětí bylo ubytováno ve
stanech s pevnou podsadou. Tábor
v duchu Tajuplného ostrova byl pro zú‐
častněné velmi obohacující a všichni
jsme se vraceli plní skvělých zážitků
v pořádku domů ke svým rodinám.
Letos jsme si pro Vás připravili změnu

v rámci ubytování. Zvolili jsme krásnou
rekreační oblast Zdravá Voda v Kory‐
čanech. Tento táborový areál v katastru
obce Koryčany je plně vybaveným vol‐
nočasovým objektem. Splňuje všechny
naše požadavky z oblasti správného tá‐
borového zařízení.
Tento rok se chceme s Vašimi dětmi

přenést do školy čar a kouzel slavného

Zaklínače. Děti se vžijí do rolí studentů
a pokusí se stát slavnými Zaklínači. Bu‐
dou připraveni překonávat veškeré ná‐
strahy hlubokých a temných lesů.
Stále se snažíme držet pár míst pro

studenty neznalé času, takže pokud Vás
článek oslovil nebo váháte, můžete se
buďto hlásit nebo své dotazy psát na
naše webové stránky
www.supertaborzs.cz
Na závěr bychom rádi poděkovali
našim partnerům a sponzorům,
kteří s námi spolupracují i v této ne‐
lehké době.

Velké díky patří:
Ing. Jaroslavovi Simonovi
Hospůdce U Lokálky Bzenec
Městu Bzenec
Metall Kyjov, spol. s r.o.

Kolektiv Super tábor z.s.

BZENECKÝ KVÍZ

SUPER TÁBOR Z.S.
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Bzenecký klubík byl zařazen do vý‐
dejní sítě farmářského tržiště SCUK.
Pokud si chcete nakoupit kvalitní po‐
traviny a výrobky od farmářů a drob‐
ných řemeslníků, nemusíte už jezdit na
farmářské trhy do okolních měst. Na
www.scuk.cz si najdete Bzenecký scuk,
jednoduše nakoupíte online (stejně jako
na každém jiném e-shopu) a svůj nákup
si vyzvednete u nás v Klubíku. Naším
výdejním dnem je úterý, kdy k nám far‐
máři vše objednané přivezou a my vám
odpoledne váš nákup vydáme.
Na scuk.cz najdete velký výběr mléč‐

ných výrobků, masa, zeleniny, většinu
v bio kvalitě, ale i takových specialit
jako je nízkosacharidové a paleo pe‐
čivo, nebo opravdu velký výběr po‐
travin bezlepkových, bezlaktózových
a veganských. Pokud preferujete pří‐
rodní kosmetiku, najdete tam i tu, včet‐
ně přípravků do domácnosti.

Irena Koukalová Uličná
Bzenecký klubík

Milí příznivci dětského lesního klubu
Petrklíč,
velmi vás zdravíme na sklonku školního
roku, který byl pro každého z nás nový
a postavil nás před zcela nezvyklé situace
a dny. Téměř rok jsme nemohli fungovat
tak, jak bychom si přáli. Snad jste každý
našel svůj způsob, jakým se se situací po‐
prat a jak s úsměvem zvládnout každo‐
denní žití.
V průběhu dubna školka konečně ožila

prostřednictvím projektových dní, které
podpořila Evropská unie a Ministerstvo
školství, mládeže a tělovýchovy a město
Bzenec. Každé úterý od 9:30 do 16:30 bylo
(a v průběhu června ještě bude) možné
projít si lesní stezku o několika stanoviš‐
tích, vždy na předem zveřejněné téma.
O prázdninách se lesní školka (pokud pan‐
demická situace dovolí a my chceme věřit,

že ano) stane dějištěm hned čtyř turnusů příměstských táborů plných dobrodružství. Zájem o ně byl tak mimořádný, že jsme
se rozhodli vypsat netradičně o jeden turnus více. Děkujeme tímto rodičům dětí za důvěru, kterou do nás vkládáte.
Zůstaňme v kontaktu, sledujte náš facebook, kde se včas dozvíte veškeré aktuality o akcích u nás plánovaných. Děkujeme

vám za přízeň a podporu a těšíme se, až vás u nás bude zase plno.

Pojďte spolu s námi trávit více času v přírodě!
Za tým Petrklíče
Barbora Blažíčková

FARMÁŘSKÉ TRŽIŠTĚ VE BZENCI

LESNÍ ŠKOLKA PO PANDEMII ZNOVU OŽIJE
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Spolkovou činnost hasičů poznamenal
Covid-19. Rok 2020 byl i volebním rokem,
kdy se po 5 letech volí nové orgány na
všech úrovních. Od místních spolků přes
okrskové a okresní až po krajské a celo‐
státní. V místních volbách odhlasovali naši
členové novou starostku sboru, paní Kláru
Otépkovou. Je již třetí starostka sboru na
okrese Hodonín. Vystřídala pana Miroslava
Kuchaře, který vedl sbor 39 let.
Spolkovou činnost jsme museli během

roku přerušit. V měsících leden a únor jsme
dohlíželi jako hasičský dozor na plesech.
Poslední srpnovou sobotu nás oslovila paní
Jablonická za město Bzenec na akci Dětský
den s Megaslizounem v zámeckém parku.
Předvedli jsme hasičskou techniku, děti si
mohly vyzkoušet zásahový oblek s dýchací
technikou. Jako hasičská ukázka byla vy‐
tvořena střední pěna. Dále si mohly
proběhnout nachystanou dráhu s hadicí.
Po proběhnutí si za odměnu mohly vybrat
omalovánku s hasičskou tématikou.

Eva Kuchařová, kronikářka sboru

V roce 2020 bylo v evidenci sboru 13 mladých hasičů do 18 let.
Loňský rok byl a stále je ovlivněn provázejícím onemocněním Covid-19. Toto omezení pozna‐
menalo i naši činnost s mládeží, kterou jsme museli v březnu přerušit, což zastavilo všechny
soutěže hry Plamen. Na konci měsíce června na ukončení školního roku jsme se aspoň
s dětmi sešli za hasičskou zbrojnicí, kde jsme opékali špekáčky a zabavili se hrami. Začátkem
nového školního roku jsme začali nácvik na branný závod, ale osud tomu chtěl jinak a zase
nás STOPL Covid-19.
Hasičský kroužek, pokud to situace dovolí, probíhá v pátky od 16 do 17 hodin na hasičské

zbrojnici, ulice Tyršova. Věková hranice pro mladší družstvo je 6 – 11 let.

Klára Otépková, starostka sboru, vedoucí mládeže

ČINNOST HASIČŮ V ROCE 2020

MLADÍ HASIČI
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Členové zásahové jednotky jsou nositelé dýchací techniky
a průkazu k obsluze přenosných motorových řetězových
a rozbrušovacích pil. Jednou za dva roky se naše jednotka
účastní školení na bezpečnost a ochranu při zásazích. Všichni
členové mají platnou zdravotní prohlídku.
Po dobu vyhlášení nouzového stavu Vládou ČR a GŘ HZS

bylo nařízeno omezení na pohyb v hasičských zbrojnicích.
Loňský rok byl ale na obnovování a prodlužování od‐

borných způsobilostí jiný. Kurzy se konaly on-line, kdy se při
absolvování testu získá vyhotovený certifikát o absolvování
e-learningového kurzu. Úspěšnost byla splněna na 100%.

Členové jednotky se každé tři měsíce schází na hasičské
zbrojnici na oddýchání dýchacího přístroje.
Ve vozovém parku máme zařazenou městem svěřenou

techniku. Všechna vozidla mají platnou technickou pro‐
hlídku.

Jedná se o tato vozidla:
Cisternová automobilová stříkačka TATRA 815 4x4 CAS-20
Cisternová automobilová stříkačka TATRA 815 6x6 CAS-32
Dopravní automobil AVIA-30 DA-12
Přívěsný nákladní vozík

ZPRÁVA ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY
SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ MĚSTA BZENEC
ZA ROK 2020

28.1. technická pomoc, Bzenec, záchrana osob a zvířat
10.2. technická pomoc, Bzenec - Přívoz

strom přes komunikaci
2.4. požár, Bzenec, tráva u Octárny
8.4. požár, Těmice, skládka odpadu
9.4. požár, Těmice, skládka odpadu
25.4. požár, Vracov, pergola
25.5. požár, Bzenec, ul. Olšovská
4.6. požár, Vracov – Vacenovice, jednotka v zaměstnání
30.7. požár, Bzenec – Doubrava, les, tráva

31.7. technická pomoc, Bzenec, strom na komunikaci ke kapli
1.8. požár, Těmice, traktor + balíkovač
12.8. požár, Těmice, strniště
26.8. požár, Domanín, balíky slámy
22.9. požár, směr Těmice, tráva nad sklepy
5.10. technická pomoc, Bzenec – Kolonie, pes ve studni
4.12. technická pomoc, Bzenec, Horní náměstí

nalomený strom

Igor Otépka, velitel sboru

ZÁSAHY ZA ROK 2020
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Myšlenka přiblížit kostely a modlitebny návštěvníkům jinak, než ho vnímají při sla‐
vení liturgie, vznikla roku 2001 v Německu. V rámci této akce jsou připraveny různé kon‐
certy, výstavy, komentované prohlídky kostelů, ale i modlitební ztišení a netradiční
formy bohoslužeb. O čtyři roky později se přenesla do Rakouska a od roku 2009 má své
pevné místo i v Česku. Od roku 2014 připravuje ve Bzenci svůj program i Církev českoslo‐
venská husitská. V římskokatolické farnosti se Noc kostelů koná od roku 2015 střídavě ve
Bzenci a Domaníně.

Součástí této akce v bzeneckém Sboru Jana Amose Komenského je i pravidelný kon‐
cert žáků ZUŠ Lubomíra Ligase. Vzhledem k hygienickým opatřením kvůli covidu, se
koncert konal za dodržení všech nařízených opatření (desinfekce, respirátory, 2metrové
rozestupy) „průběžně“, což konkrétně znamenalo, že posluchači přicházeli i odcházeli
v průběhu koncertu tak, aby ve sboru bylo maximálně 50 návštěvníků. Ani tato opatření
neumenšila naši společnou radost z krásné hudby, která ve Sboru JAK zněla v pátek 28.
května v podání těchto žáků: Anny a Ondreje Rákošových, Justýny Vorálkové, Lenky
Kučerové, Ondřeje Vávry, Barbory Kozumplíkové, Martina Fukana, Vladimíry Hostýn‐
kové, Terezie Rachvalové, Elišky Stočkové, Valentýny Falešníkové, Matouše Němečka,
Ludvíka Stočka, Barbory Kusákové a Elišky Juříkové – Duo Elba a kytarového souboru
pod vedením Marka Poustky, ve kterém hráli: Tomáš Juras, Lukáš Pavlíček, Martin Kozel,
Aneta Skamelková, Eva Brožovičová a Vendula Chalupová.
Korepetice se ujali: Linda Horňáková, Vít Trumpeš
Pedagogicky své žáky vedli: Lenka Kučerová, Marta Gráfová, Dita Poustková, Vladi‐
míra Hostýnková, Marek Poustka, Martin Fukan, Vít Trumpše a Markéta Poláchová (ZUŠ
Strážnice).
Děkujeme všem, kteří se na akci podíleli.

Iva Pospíšilová, farářka Církve československé husitské

Jemine domine, fyzička pomine, je‐
mine domine, svaly jsou pryč! Aneb
postní kondiční výzva folkloristů ČR.
Čekání na otevření sálů, tělocvičen,

zkušeben, neřkuli pódií a festivalových
areálů už nám bylo dlouhé a co si bu‐
deme - fyzička začala pomalu mizet,
svaly ochabovat a představa, že jsme
zvládli odtancovat hodinové předsta‐
vení, už se nám začala lehce vzdalovat.
Z toho důvodu jsme se rozhodli zú‐
častnit folklorní výzvy NEpůst. Pravidla
byla jednoduchá, měli jsme sbírat kilo‐
metry nad rámec svého běžného po‐
hybu po celou postní dobu, čili 40 dnů.
Kilometry jsme mohli sbírat chůzí, bě‐
hem, jízdou na kole, bruslením nebo ly‐
žováním.
Do výzvy se za Bzenčan přihlásilo 11 lidí, kteří společně vytvořili dream tým. Už v prvních dnech došlo k obměnám členů

týmů, díky čemuž jsme dostali mimořádnou cenu Nejdéle fungující náhradník. Nutno přiznat, že náhradníků jsme měli více.
Výzva byla rozdělena na 7 etap podle postních nedělí. V první etapě jsme obsadili jedny z prvních příček od konce, ale už
v druhé jsme mířili na zlato od vrchu.
I když to byl boj a spousta přemáhání, umístili jsme se v celkovém hodnocení na 14. místě z 33 souborů. Celkem jsme na‐

sbírali 3 412 km. Nejvýkonnějšími sběračkami byly Lucky, které nasbíraly za 40 dnů 436 km a 434 km.
Celá výzva si kladla za cíl především povzbudit souborového ducha a navázat opětovnou komunikaci mezi soubory. Obojí se
nám zdařilo a už teď máme domluveno spoustu vystoupení.

SPT Bzenčan

NOC KOSTELŮ VE BZENCI PROBĚHLA JIŽ POOSMÉ

FOLKLORNÍ VÝZVA NEPŮST



Jednoleté zkrácené studium Cukrář
� tradiční cukrářské výrobky
� moderní dorty
� práce s čokoládou
� účast na odborných kurzech
� cukrářské soutěže
� vysoce kvalifikovaní učitelé

Jednoleté zkrácení studium Výrobce potravin - specializace cukrovinkář
� odborná praxe v cukrovinkářských provozech
� výroba tradičních cukrovinek
� ruční výroba čokoládových bonbonů
� obsluha moderních technologií
� pracovní ošacení zdarma
� stravování zdarma
� odměny za produktivní práci
� možnost podpory žáka formou stipendia
� perspektiva zaměstnání
� vysoce kvalifikovaní učitelé

Jednoleté zkrácení studium Výrobce potravin - specializace konzervář
� odborná praxe ve vybraných potravinářských provozech
� stravování zdarma
� obsluha moderních technologií
� pracovní ošacení zdarma
� odměny za produktivní práci
� možnost podpory žáka formou stipendia
� perspektiva zaměstnání ve významných potravinářských firmách
� vysoce kvalifikovaní učitelé
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Letošní školní rok byl zcela výjimečný. Vládní opatření uzavřela školy a my jsme byli nuceni přejít na distanční výuku.
Všichni naši žáci a učitelé se ocitli před výzvou - jak učit na dálku. Pedagogové, přes spoustu překážek, našli k žákům cestu
prostřednictvím počítače - natáčeli videa s praktickými ukázkami pečení, vytvářeli názorné výukové materiály a neustále se
snažili žáky povzbuzovat v domácí práci.
Také žáci přijali novou výzvu a zvládli zadávané úkoly. Domácí pečení se jim dařilo a jejich cukrářské výtvory dělaly radost
všem.
Jsme pyšní na všechny žáky, kteří s námi nelehký rok překonali, a těšíme se, že následující školní rok bude více tradiční.

V novém školním roce bychom Vás rádi oslovili s lukrativní nabídkou.
Střední škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec nabízí možnost dalšího vzdělávání v jednoletém studiu potravinář‐
ských oborů.
Zájemci, kteří již získali střední vzdělání v jiném oboru vzdělávání, si mohou studiem oboru Cukrář nebo Výrobce potravin

rozšířit své dovednosti, najít lepší uplatnění na trhu práce nebo si splnit své sny o otevření vlastní cukrárny.
Studium oboru Cukrář poskytuje naše škola úspěšně již několik let, obor Výrobce potravin se zaměřením na výrobu cukrovi‐

nek a se zaměřením na konzervárenství je novinkou školního roku 2020/2021. Absolventům tohoto oboru se otevírají možnosti
perspektivního zaměstnání ve významných potravinářských podnicích v našem regionu: Candy plus Rohatec, Linea
Nivnice, Pika Bzenec.
S těmito společnostmi úzce spolupracujeme, nejsme odtrženi od reality.

RÁDI BYCHOM NABÍDLI STUDIUM PRO UCHAZEČE SE STŘEDNÍM VZDĚLÁNÍM
V JINÉM OBORU VZDĚLÁVÁNÍ

BUĎTE JEDNIČKOU
V POTRAVINÁŘSKÉM OBORU
ZA POUHÝ ROK, S NÁMI TO DOKÁŽETE
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Již velice dlouhou dobu je školství na svém provozu vý‐
znamně omezeno. Vzhledem k této složité situaci se i na naší
škole vyučuje distanční formou (do doby rozhodnutí
o znovuotevření středních škol), vyjma odborného výcviku,
který je od 26. 4. 2021 v rámci platných opatření realizován.
Nicméně s aktivním přispěním se dá řada věcí (nejen ve vý‐
uce) zvládnout právě i formou online. Zářným příkladem
je úspěch našich žáků z Přívozu, kteří se účastnili míst‐
ního kola mezinárodní soutěže v lesnických znalostech

a dovednostech YPEF. Hlavní
pořadatel a sponzor této soutěže
je organizace Lesy České repub‐
liky, s. p. Naši žáci se této soutěže
účastní každoročně. V letošním
roce se právě vzhledem k pande‐
mickým omezením konala soutěž
online formou. Žáci naší školy
z oboru Ekologie a životní
prostředí předvedli své znalosti
a dovednosti. Bohužel tím, že
forma soutěže byla neobvyklá,
měli situaci o to složitější, že se
i mezi sebou nemohli domlouvat
a radit fyzicky v rámci družstva,
ale museli využít komunikačních
technologií. V rámci soutěže se
realizoval vědomostní test, po‐
znávání dřev, rostlin, větviček
dřevin, paroží a mnohé další. Naši

žáci z druhého ročníku získali krásné první místo. Tímto
vítězstvím se stali postupujícími do regionálního kola soutěže
pořádaného Lesnickou a dřevařskou fakultou Mendelovy
univerzity v Brně. Na druhém i třetím místě se rovněž
umístili žáci naší školy. Je tedy zřejmé, že i přes úskalí,
která nám současná doba připravila, je vidět, že zápal a při‐
pravenost našich žáků je na vysoké úrovni.

Ing. Tomáš Crhonek, zástupce ředitele

ÚSPĚCH ŽÁKŮ STŘEDNÍ ŠKOLY GASTRONOMIE,
HOTELNICTVÍ A LESNICTVÍ BZENEC
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Po vzniku tělocvičné jednoty Sokol
v Praze v roce 1862 se šířily myšlenky
a ideje Sokola dál do dalších měst
a obcí, kde začaly vznikat nové jednoty.
I ve Bzenci se myšlenka ujala a jednota
byla založena dne 11. dubna 1882. Pů‐
vodně se jednota jmenovala Tělocvično
– hasičská jednota Sokol v Bzenci. Poz‐
ději však došlo k rozdělení na dvě
samostatné jednoty. Největší rozmach
a příliv členů zaznamenala jednota po
1. světové válce.
Prostory, které jednota využívala,

však novému přívalů členů nestačily.
Vzhledem k tomu, že část prostor si mu‐
sela jednota pronajímat, volali členové
po vlastním stánku. Výbor vytipoval
několik možností, z nichž se jako nej‐
více vhodná jevila varianta odkupu
bývalého městského pivovaru a jeho
přebudování na tělocvičnu. Zástupci
jednoty již dříve jednali s majitelem
hrabětem Magnisem, ale jeho poža‐
davek kupní ceny ve výši 400.000 Kč
byl nad možnosti jednoty. Po roce 1918
však byl objekt oceněn státním odha‐
dem a ten cenu snížil na 206.301 Kč.
Valná hromada jednoty tedy v roce
1921 rozhodla o koupi objektu pivovaru
(budova pivovaru s hostincem, stodo‐
lou, dvěma sklepy, se stavebnímmístem
a pozemky o celkové výměře 8028 m²).
Hrabě Magnis s prodejem souhlasil, než
však došlo k uzavření kupní smlouvy,
byla kupní cena ještě snížena. Jednota
tedy koupila celý objekt dne 01.06.1921
za 186.000 Kč. Přes různé překážky tak
jednota získala vlastní prostory a mohla
se pustit do oprav. Každý člen se snažil
přiložit ruku k dílu, bouralo se, oklepá‐

valy se cihly a znovu se stavělo. S re‐
konstrukcí pomáhali také místní ob‐
čané a vojáci posádky.

A jak to bylo s financováním? V dané
době žádné dotace státu nebyly. Každá
jednota si tak musela poradit sama.
Velmi často se stávalo, že činovníci za
půjčky pro jednotu ručili svým vlast‐
ním majetkem. To si dnes ani nedoká‐
žeme představit. Mezi členy byla
vyhlášena sbírka, celkem tak jednota
i s půjčkou získala 150.000 Kč.
Na podzim roku 1921 byly práce

úspěšně dokončeny fasádou, kterou oz‐
dobil akademický malíř bratr Jano
Köller krásnými graffiti a sokolovna
byla předána ke svému účelu, který byl
nejen sportovní, ale také kulturní
a společenský. V sokolovně se totiž
nejen cvičilo, ale také se zde pořádaly
různé kulturní akce – divadelní před‐
stavení, přednášky a plesy. Ve 30. letech
20. století zde bylo pravidelně hrající
kino a loutkové divadlo. A protože se
počet cvičících stále zvyšoval, byl
v roce 1937 schválen návrh přístavby
tělocvičny i s příslušenstvím.
V roce 1938 byla přístavba realizována

staviteli Kozinou a Holomkem za cenu
200.000 Kč.
Pak však byla činnost Sokola na

dlouhou dobu přerušena. K 1. 1. 1953
přešla sokolovna pod Slavoj a nadále
sloužila k tělovýchově především ško‐
lám. V roce 1990 byla sokolovna
v rámci restitucí opět vrácena T.J. Sokol
Bzenec a během let dle potřeb opravena
včetně fasády, na které graffiti zrestau‐
roval pan Jaroslav Vratislavský.
Závěrem nelze jinak než poděkovat

našim předchůdcům i současníkům,
kteří sokolovnu opravili a o ni pečovali
a také doufat v následovníky, kteří bu‐
dou rozvoji a údržbě pokračovat pro
věci budoucí, neb VE ZDRAVÉM
TĚLE – ZDRAVÝ DUCH.

za T.J. Sokol Bzenec
Mgr. Josef Ženata, starosta jednoty

100 LET SOKOLOVNY VE BZENCI
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„Nic zde není tak trvalé jako pomíjivost“ napsal kdysi skot‐
ský lékař Alexander Fleming. A měl naprostou pravdu. Vše
kolem se neustále mění, včetně nás samotných. Když jsme v
loňském roce připravovali s Filipem Radostou výstavu jeho
fotografií na kapli, dívali jsme se dolů na náš rodný Bzenec
a přemýšleli, jak moc se změnila některá místa od dob, kdy
jsme se zde hráli jako děti. A tak postupně vykrystalizoval

náš nápad na tuto malou fotografickou přílohu zpravodaje –
porovnávat na dvou snímcích proměnlivou tvář našeho měs‐
ta. Podívat se, jak vypadala některá místa dříve a zároveň za‐
chytit jejich současnou podobu, než i tuto uchopí vír času
a stane se minulostí.

Petr Janovský, kronikář

Křižovatka ulic Karla Čapka a K. V. Raise v Barákách. Na domě č.p. 470 bývala známá malba Bzence od Karla Zamazala.

Roh náměstí a ulice Nádražní. Na starším snímku můžeme vidět na rohu dům Ludvíka Derky, který zde dříve provozoval firmu
na výrobu barev a fermeží. Vedle něj pak Königsteinovu vilu, která později sloužila jako internát učňovského střediska n. p.
Sloko.

Dům č.p. 72 je jedním z nejstarších dochovaných domů na bzeneckém náměstí. Původně jeho levá část sloužila k obývání
a v pravé byl umístěn krámek. Na počátku 20. století již byla celá přední část domu upravena jako tři samostatné krámky.

BZENEC V PROMĚNÁCH
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Zprávy z knihovny

Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že je otev‐
řena v běžném provozu, pouze ve čtvrtek je otevřeno do
17 hodin.
Půjčovní doba o prázdninách, tj. v měsíci červenci
a srpnu:
Pondělí 8 – 12 14 – 17
Čtvrtek 8 – 12 14 - 17

Přijďte si vybrat nové knihy na prázdniny.
Jitka Navrátilová

rád bych se s Vámi podělil o informace, co vše se za po‐
slední dobu událo.
Na žádost sportovců města Bzence se nám podařilo prosa‐

dit zřízení sportovního výboru za účelem transparentních
požadavků a komunikace mezi sportovními kluby a zastupi‐
telstvem.
V této souvislosti jsme my zastupitelé obdrželi písemné

vyjádření sportovních klubů ohledně nesouhlasu se stavbou
nové sportovní haly z důvodu vysokých pořizovacích i pro‐
vizních nákladů.
Stejně tak se sportovci vyjádřili k možné alternativě spor‐

tovní haly, a to možnost zbudování hřiště s umělým povr‐
chem a menší tenisové haly, např. nafukovací.
Výhodou jsou velmi nízké provozní náklady a zhruba pěti‐

nová pořizovací cena celého projektu oproti původně pláno‐
vané ceně sportovní haly.
Jsem toho názoru, že bychom k vyjádření sportovců měli

přihlédnout s respektem a zvážit stavbu sportovní haly s vy‐
sokými pořizovacími i provozními náklady a naopak při‐
pustit možnou alternativu, která by byla přínosem nejen pro
sportovce, ale i pro ostatní občany.

Milan Juras ml., zastupitel

VÁŽENÍ BZENČANÉ,
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Během svého volebního období jsem se mnohdy setkávala
s názory, že Senát je zbytečný a že ho nepotřebujeme. Kon‐
stantně občanům vysvětluji, jak moc je Senát důležitý
a v čem tkví jeho role. Posledních 12 měsíců zcela jasně uká‐
zalo, že funkce Senátu je pro naši republiku velmi důležitá
a jeho role je nepostradatelná! Poslanecká sněmovna ob‐
zvlášť v této koronavirové době vytvořila mnoho zákonů
„ušitých horkou jehlou“, kdy i pod dobrým úmyslem a sna‐
hou zlepšení situace mohlo mnohdy dojít k závažným legisla‐
tivním problémům. Často se jednalo o přímé poškození
občana, zásahů do Ústavy a ohrožení demokratických
principů.
Senát naštěstí díky velkému množství nezaujatých a poli‐

ticky neovlivňovaných odborníků odhaluje tyto nedokona‐
losti a snaží se je napravit. Díky Senátu bylo opraveno velké
množství zákonů, jako např. zákon o dávkách státní sociální
podpory, který nadměrně zvyšoval byrokracii a administra‐
tivu pro zaměstnavatele. Dále tzv. pandemický zákon, který
zaváděl omezování práv až příliš a zaváděl mimořádně vy‐
soké trestní sazby i za drobné trestné činy (např. krádež)
v době nouzového stavu a nekontrolovatelné pravomoci
hygieny a ministerstva zdravotnictví.
Já velmi intenzivně dlouhodobě spolupracuji na volebním

zákoně, který je velmi sledován, a na stavebním zákoně, kde
v týmu s poslanci předkládáme pozměňovací návrh k novele
připravené vládou. Podle ní by mělo dojít k úplnému zrušení
stávajícího systému stavebních úřadů a ke vzniku úplně nové
struktury státních stavebních úřadů se sídly v krajských
městech – daleko od občana. A to se mi vážně nelíbí!
V poslední době dochází k velkému nárůstu domácího ná‐

silí a týraní. Proto jsem v Senátu předložila návrh na změnu
příslušného zákona. To by obětem mohlo pomoci k přiznání
statutu zvlášť zranitelné oběti, díky čemuž s nimi bude
v trestním řízení zacházeno se zvýšenou citlivostí, kdy např.
oběť násilí bude mít právo být vyslýchána bez přítomnosti
pachatele, bude mít nárok na bezplatného zmocněnce a bude
moci využít zvláštních práv, která jim přiznává statut právě
s ohledem na jejich extrémní zranitelnost a prožité útrapy.
Nezapomínám ani na ochranu naší pitné vody ohrožené

těžbou štěrků. Snažím se v rámci boje se suchem hledat
zdroje vod (např. závlahy), které by pomohly našemu země‐
dělství. Jihomoravský kraj na základě mých argumentů zadal
analýzu podkladů k možnému využití důlních vod na Hodo‐
nínsku. Věřím, že to smysl má!
Senátoři nezahálí s pomocí proti koronaviru ve svých regi‐

onech a vyvíjí mnoho různorodých aktivit. Jsem velmi ráda,
že díky nadstandartním přátelským vztahům našeho před‐
sedy Senátu Miloše Vystrčila dostala Česká republika od
Taiwanu pět výrobních linek na výrobu FFP2 respirátorů od
firmy Autoland, jejíž majitel se rovněž zavázal, že 5% z vý‐
robní kapacity linek daruje Senátu na půl roku. Díky čemuž
můžu u nás v regionu rozdat 2 352 ks FFP2 respirátorů mě‐
síčně potřebným.

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko

SENÁT HRAJE NEPOSTRADATELNOU ROLI!


